
                                       P R O T O K Ó Ł nr XXXV/17                      

 

                                    z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 20 grudnia 2017 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Lasowicach 

Wielkich. 

 

                                    W oparciu o listę obecności, która stanowi załącznik do protokołu  

z sesji stwierdza się, że posiedzenie Rady ma moc prawną /kworum /, gdyż na ustawową 

liczbę radnych15, obecnych na sesji było 13 radnych. 

Nieobecni na sesji są niżej wymienieni radni : 

Prochota Marek - usprawiedliwiony 

Pikor Dariusz  - usprawiedliwiony. 

Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder otworzył sesję, przywitał wszystkich 

radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej liście 

obecności stanowiącej załącznik do protokołu z sesji.  

Następnie przedstawił projekt wprowadzenia dodatkowych zmian w ramach 12, 15 i 16  

punktu porządku obrad dotyczących przedstawienia i podjęcia uchwał w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na rok 2018 oraz wprowadzenia dodatkowego punktu do porządku obrad o 

treści : 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lasowice Wielkie Nr 

XVIII/95/16 z dnia 08 czerwca 2016 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na 

realizację inwestycji” 

Punkt o w/w treści wprowadza się za 16 punktem otrzymanego porządku obrad. Pozostała 

treść punktów porządku obrad przesuwa się kolejno w dół. 

Wprowadzenie zmiany do porządku obrad następuje na podstawie pism : 

• Wójta Gminy znak: WG.0004.11.2017  z dnia 11.12.2017 r. w sprawie autopoprawki 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2018. Pismo 

stanowi załącznik do protokołu z sesji. Materiały dotyczące wprowadzenia 

dodatkowych zmian zostały radnym przesłane w dodatkowych materiałach na sesję, 

• Wójta Gminy znak: WG.0004.12.2017  z dnia 20.12.2017 r. w sprawie autopoprawki 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej i 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2018 oraz 

dodatkowego punktu o treści jak wyżej. Pismo stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Materiały dotyczące wprowadzenia dodatkowych zmian zostały radnym rozdane w 

wersji aktualnej podczas obrad. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy Danielowi Gagat , który nawiązał do 

autopoprawek w sprawie projektu budżetu gminy na rok 2018 dotyczących między innymi 

uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu odnotowanej w opinii do projektu budżetu 

na rok 2018 w sprawie ujęcia limitu zobowiązań. Jedna z autopoprawek dotyczy 

niedokonania odbioru końcowego zadania „ Rozbudowa oczyszczalni ścieków w 

Trzebiszynie” z uwagi na brak parametrów oczyszczonych ścieków pozwalających  na jej 

odbiór dodał Wójt Gminy. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił łącznie z wprowadzonymi dodatkowymi 

zmianami opisanymi jak wyżej niżej wymieniony porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad /kworum /. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

4. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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6. Przedstawienie – odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 23.11.2017 r. /w części 

dotyczącej projektu budżetu gminy na rok 2018 / i  z dnia 11.12.2017 r. 

• Rewizyjnej z dnia 27.11.2017 r. /w części dotyczącej projektu budżetu gminy na 

rok 2018 / i  z dnia 07.12.2017 r. 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 22.11.2017 r./ w 

części dotyczącej projektu budżetu gminy na rok 2018 / 

• Budżetu i Finansów z dnia 04.12.2017 r. 

7. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady Gminy Lasowice Wielkie na rok 2018 

• Budżetu i Finansów, 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego, 

• Rewizyjnej. 

8. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Lasowice Wielkie na rok 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Lasowice Wielkie na 2018 rok  jako części strategii rozwiązywania problemów 

społecznych Gminy Lasowice Wielkie. 

12. Przedstawienie – odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2018 i wieloletniej 

prognozy finansowej. 

13. Przedstawienie – odczytanie uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu dotyczących projektu budżetu gminy i wieloletniej prognozy 

finansowej na rok 2018. 

14. Przedstawienie – odczytanie opinii i wniosków Komisji Rady Gminy w sprawie 

projektu budżetu gminy na rok 2018 oraz wieloletniej prognozy finansowej. 

▪ Opinia nr 54/17 Komisji Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego, 

▪ Opinia nr 55/17 Komisji Rewizyjnej, 

▪ Opinia nr 53/17 Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, 

▪ Opinia nr 56/17 Komisji Budżetu i Finansów. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2018. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lasowice Wielkie Nr 

XVIII/95/16 z dnia 08 czerwca 2016 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 

pożyczki na realizację inwestycji” 

18. Pytania, wnioski, interpelacje. 

19. Dyskusja. 

20. Odpowiedzi. 

21. Zamknięcie sesji 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Przewodniczący Rady 

przeprowadza głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad przedstawionego jak wyżej  w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 
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Wstrzyma. - 0 

 

I. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie Wójt Gminy odczytał sprawozdanie na sesji. Przewodniczący Rady udzielił głosu 

radnym do w/w sprawozdania. 

Radny Kisiel P. – kto będzie wykonywał zimowe odśnieżanie dróg ? 

Wójt odpowiedział , zimowe odśnieżanie dróg będzie się odbywać na zasadzie ubiegłego  

roku . Obsługiwać je będą te same firmy, kwota za usługi  zwiększyła się o 10-15 %. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do sprawozdania. 

 

II. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

Radni otrzymali odpowiedzi do w/w spraw na piśmie w materiałach na sesję. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w tematu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do złożonej odpowiedzi. 

 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w temacie poprawek do protokołu . Radni nie 

wnieśli poprawek , przyjmują protokół bez uwag co potwierdzono przeprowadzonym 

głosowaniem w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15 obecnych na sesji było 13 

radnych, którzy głosowali:  

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

IV. Przedstawienie – odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 23.11.2017 r. /w części 

dotyczącej projektu budżetu gminy na rok 2018 / i  z dnia 11.12.2017 r. 

• Rewizyjnej z dnia 27.11.2017 r. /w części dotyczącej projektu budżetu gminy na 

rok 2018 / i  z dnia 07.12.2017 r. 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 22.11.2017 r./ w 

części dotyczącej projektu budżetu gminy na rok 2018 / 

• Budżetu i Finansów z dnia 04.12.2017 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przewodniczącym w/w komisji.  

Komunalno – Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego radnemu Piotrowi Kisiel który 

odczytał protokół z posiedzenia komisji z dnia 23.11.2017 r. w części dotyczącej projektu 

budżetu gminy na rok 2018 stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu. 

Następnie odczytał protokół z dnia 11.12.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Wyłoniła się krótka dyskusja – wymiana zdań w temacie ruchu tranzytowego na drodze 

powiatowej Chudoba – Lasowice Wielkie i usytuowania tam znaków drogowych 

ograniczających tonaż samochodów. W dyskusji brali udział radni: Barcz N., Kisiel.P,  

 Świerc G. , Przewodniczący Rady , Wójt i Z-ca Wójta Gminy. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Rewizyjnej  radnemu Norbertowi Barcz , który odczytał  protokół z posiedzenia komisji z 

dnia 27.11.2017 r. w części dotyczącej projektu budżetu gminy na rok 2018 stanowiący 

załącznik do protokołu z sesji. 
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Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu. 

Następnie odczytał protokół z dnia 07.12.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu. 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej radnej Gabrieli Świerc z dnia 

22.11.2017 r. w części dotyczącej projektu budżetu gminy na rok 2018 stanowiący załącznik 

do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady będąc przy głosie stwierdził ,że protokół nic nam nie mówi .Słuszne 

stwierdzenie zostało odnotowane w protokole komisji rewizyjnej o drobnych pracach 

remontowych w placówkach oświatowych ,które winne być wykonywane przez 

konserwatorów, a nie przez firmy remontowo budowlane , które dodatkowo obciążają koszty 

budżetu gminy. 

Głos zabrał Wójt  Gminy który stwierdził , że konserwator nie ma narzędzi oraz uprawnień do 

wykonywania  tych prac. Następnie głos zabrał Zastępca Wójta Gminy Krzysztof Lech, który 

oznajmił iż do prac konserwatorów w szkołach należy przede wszystkim koszenie obiektów 

wokół placówek oświatowych.  

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Budżetu i Finansów radnemu Bernardowi Widera który odczytał protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 04.12.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radny Kisiel P. – w mediach słyszy się iż zostały zmniejszone środki finansowe na naukę 

języków obcych jak wygląda to u nas ? 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Izabela Dokupil , która oznajmiła iż na przełomie miesiąca 

lutego i marca 2018 r. przyjdzie ostateczna decyzja o przydziale tych środków na rok 2018 .   

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

 

V. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady Gminy Lasowice Wielkie na rok 

2018 

• Budżetu i Finansów, 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego, 

• Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przesłanych radnym w materiałach na sesję planów pracy 

komisji stanowiących załączniki do protokołu z sesji. 

Następnie zwrócił się do Przewodniczących komisji, aby z planów pracy komisji wycofać lub 

przenieść na inny miesiąc zadania ujęte w planie pracy na miesiąc  grudzień 2018 r. gdyż 

miesiąc grudzień nie będzie w naszej kadencji. Sprawa ta również dotyczy planu pracy Rady 

Gminy dodał Przewodniczący Rady . Proszę podczas przerwy w obradach wspólnie z 

komisjami zweryfikować plany pracy. 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie wznawia się obrady. 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji w/ w punktu, każdego Przewodniczącego 

Komisji z osobna zapytał o wprowadzonych zmianach do planu pracy związanych z 

miesiącem grudniem 2018 r. , którzy opowiedzieli się za :  

• Budżetu i Finansów - wykreśleniem zapisów , 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej -  nie dotyczy gdyż nie 

planowano posiedzenia, 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego - wykreśleniem zapisów, 
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• Rewizyjnej - przeniesieniem zapisu pierwszego z miesiąca grudnia na miesiąc listopad 

2018 r. to jest „ analiza wydatków na usługi remontowo – budowlane obiektów 

oświatowych 2017 r. „ pozostałą treść zapisów wykreśla się. 

Głos zabrał Z-ca Wójta Gminy który wyraził, że w posiedzeniach komisji była przerwa 

wakacyjna . 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział, że komisja zdecydowała w tych 

miesiącach przeanalizować odnotowane tematy. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy który wyraził , że „ lubię się z wami spotykać” . Tematy   

komisji rewizyjnej „ analiza melioracji , delegacji, podróży zagranicznych „ to szukanie 

tematów. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady który stwierdził ,że tematy przedstawione do analizy przez 

komisję rewizyjną są dla radnych. To oni zdecydują czy mają być analizowane . 

Następnie udzielił głosu radnym w temacie przyjęcia planów pracy komisji łącznie z 

wprowadzonymi zmianami opisanymi jak wyżej. 

• dla Komisji Budżetu i Finansów 

Radni nie wnieśli pytań -uwag. 

• dla Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Radni nie wnieśli pytań - uwag. 

• dla Komisji Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego 

Radni nie wnieśli pytań -uwag. 

• dla Komisji Rewizyjnej 

Radni nie wnieśli pytań -uwag. 

Radni przyjęli plany pracy w/w komisji przez aklamację. 

 

VI. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Lasowice Wielkie na rok 2018. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przesłanego radnym w materiałach na sesję planu pracy 

Rady Gminy stanowiącym załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie oznajmił o wykreśleniu zapisów dotyczących miesiąca grudnia 2018 r. i udzielił 

głosu radnym do przedłożonego planu pracy. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag. I przyjęli w/w plan pracy przez aklamację. 

 

VII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 
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IX. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Lasowice Wielkie na 2018 rok  jako części strategii rozwiązywania 

problemów społecznych Gminy Lasowice Wielkie. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

 

X. Przedstawienie – odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2018 i 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do w/w materiałów łącznie z wprowadzonymi 

autopoprawkami na dzisiejszej sesji .Następnie udzielił głosu radnym do przedłożonych 

materiałów. 

Radni nie wnieśli uwag –pytań do w/w materiałów. 

 

XI. Przedstawienie – odczytanie uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu dotyczących projektu budżetu gminy i wieloletniej 

prognozy finansowej na rok 2018. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy Joachimowi Smolnik, który 

odczytał niżej wymienione uchwały : 

1. Uchwała nr 595/2017 z dnia 29 listopada 2017 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu 

nt. opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej gminy na 2018 r. 

2. Uchwała nr 596/2017 z dnia 29 listopada 2017 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu 

nt. opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały 

budżetowej. 

3. Uchwała nr 597/2017 z dnia 29 listopada 2017 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu 

nt. opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej. 

 

XII.  Przedstawienie – odczytanie opinii i wniosków Komisji Rady Gminy w sprawie 

projektu budżetu gminy na rok 2017 oraz wieloletniej prognozy finansowej. 

▪ Opinia nr 54/17 Komisji Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa 

Publicznego, 

▪ Opinia nr 55/17 Komisji Rewizyjnej, 

▪ Opinia nr 53/17 Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, 

▪ Opinia nr 56/17 Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady odczytał treść w/w opinii stanowiące załączniki do protokołu z sesji. 

 

XIII. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały łącznie z wprowadzoną 

autopoprawką, udzielił głosu radnym . Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie 

przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15 obecnych na sesji było 13 radnych, którzy głosowali :  

Za  - 13 

Przeciw - 0 
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Wstrzyma. - 0 

 

XIV. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2018. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały łącznie z wprowadzonymi 

autopoprawkami, udzielił głosu radnym . Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie 

przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15 obecnych na sesji było 13 radnych, którzy głosowali :  

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

XV. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Lasowice 

Wielkie Nr XVIII/95/16 z dnia 08 czerwca 2016 r. w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki na realizację inwestycji” 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

XVI. Pytania, wnioski, interpelacje. Dyskusja .Odpowiedzi. 

Głos zabrał Wójt Gminy ,który podziękował radnym za przyjęcie do realizacji budżet gminy 

na rok 2018. Jest w nim dużo pracy , w ramach Waszej pomocy będziemy go wykonywać 

dodał Wójt Gminy. 

Radny Bierawski D. – czy rozpocznie się budowa chodnika w Trzebiszynie ? 

Radny Barcz N. – jeżeli mogę to udzielę wyjaśnień w tym temacie, uczestniczyłem w 

spotkaniu w którym brali udział przedstawiciele Zarządu Dróg Krajowych i poinformowali , 

że z przyczyn niezależnych od nich budowa chodnika zostaje przesunięta na rok 2018. 

Przewodniczący Rady przedstawił pisma , które wpłynęły do Rady Gminy : 

• Pismo z dnia 11.12.2017 r. Firma Handlowo Usługowa „Panda „ Import-Eksport 

Klaudiusz Szolc , 46-282 Lasowice Wielkie 140 w sprawie ponownego 

przeanalizowania tematu zadłużeń wobec gminy. 

Wyłoniła się dyskusja – wymiana zdań po odczytaniu w/w pisma przez Przewodniczącego 

Rady w której brali udział : 

Radny Barcz N. – uważam , ze można podać rękę temu przedsiębiorcy ponieważ jako gmina 

pomagaliśmy również innym w podobnych sytuacjach. 

Radna Świerc G. -  jeżeli ktoś ma długi i nie może sobie z tym poradzić to wchodzi komornik, 

załatwia sprawy formalnie przez Urząd Skarbowy . 

Wójt Gminy -  w przypadku przejęcia sklepu przez gminę, aby go wydzierżawić musimy 

przeprowadzić przetarg , ale nie da się go ponownie wydzierżawić przedsiębiorcy , który ma 

długi wobec gminy. 

Z-ca Wójta Gminy – w tej sprawie zachodzi reakcja łańcuchowa, jeżeli pomożemy 

przedsiębiorcy to pozwoli to zachować miejsca pracy dla naszych mieszkańców. 

Przewodniczący Rady – spodziewałem się ponownego pisma od dłużnika , jednak nie takiej 

treści. Myślałem , że to pismo wniesie coś nowego w celu pomniejszenia długu, miałem 

nadzieję że Pan Szolc pozytywnie zaskoczy radnych i Wójta, ale to pismo niczego nowego 

nie wnosi . Nie chcę , aby kiedyś zadano pytanie „ co  Rada Gminy zrobiła w tej sprawie ? „  

W związku z coraz większymi wątpliwościami  złożę wniosek o wydanie opinii prawnej 
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przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Opolu w temacie tej sprawy. To jest czy do 

kompetencji Rady Gminy należy zajmowanie się tą sprawą ?,  

Wójt Gminy dodał ,że przejęcie części długu nastąpiło przez zamianę formy płatności. 

Sekretarz Gminy – przejmowanie długów jest przedstawione w Zarządzeniu Wójta Gminy. 

Przewodniczący Rady składam wniosek „ zwrócić się do regionalnej Izby Obrachunkowej o 

opinię prawną związaną z uprawieniami i działaniem Rady Gminy w stosunku do dłużnika 

Klaudiusza Szolca „ 

Radny Barcz N. -  składam wniosek formalny aby nie głosować nad wnioskiem 

Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady – to ja decyduję, który wniosek będziemy głosować. 

Po przeprowadzonej dyskusji – wymianie zdań Przewodniczący Rady Gminy zmienia 

wniosek w sprawie dłużnika Klaudiusza Szolc dotyczący wydania opinii nie przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową w Opolu tylko przez Biuro Prawne obsługujące Urząd Gminy. 

Radny Barcz N. – w związku ze zmianą wniosku przez Przewodniczącego Rady wycofuję 

swój wniosek w sprawie procedowania nad sprawą dłużnika.  

Sekretarz Gminy – muszę odpowiedzieć na złożone pismo przez dłużnika proszę o 

przyśpieszenie rozwiązania sprawy. 

Radny Barcz N. – zgodnie z kpa można przedłużyć termin odpowiedzi na pismo. 

Przewodniczący Rady poddaje pod głosowanie swój zmieniony wniosek o treści jak niżej 

„zwrócić się do Biura Prawnego obsługującego Urząd Gminy o opinię prawną związaną z 

uprawnieniami i działaniem Rady Gminy w stosunku do dłużnika Klaudiusza Szolca „ 

w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13, Przeciw - 0 ,Wstrzyma. - 0 

• Pismo znak GN.6822.52.2017.JS z dnia 12.12.2017 r. Urzędu Gminy dot. 

zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 50.000 zł. na przeprowadzenie 

procedury przejęcia działki w Wędrynii . 

Przewodniczący Rady będąc przy głosie odniósł się do przekazanych materiałów w tej 

sprawie dołączonych do pisma z których wynika, że wycena na przejecie działki była w 

kwocie 11.000 zł , a po przeprowadzonych negocjacjach w Urzędzie Gminy kwota wzrosła do 

47.000 zł. Mamy jedną Gminę i kwota ta jest bardzo wysoka w porównaniu z innymi 

działkami, mieszkańcy przekazując działki na drogi czynią to w większości przypadków za 

darmo lub po cenie rzeczoznawcy . Ci Państwo , którzy chcą przekazać tą drogę to chyba 

chcą się wzbogacić . Pismo to zostanie skierowane na posiedzenie komisji budżetu i finansów 

, mam nadzieję że podejmie się tam odpowiednie decyzje. 

Przewodniczący Rady poprosił Wójta o przedstawienie informacji, co było na rozprawie 

sadowej, odnośnie innej drogi w Wędrynii, którą mieszkaniec chce przejąć przez zasiedzenie. 

Co z przejazdem dla innych użytkowników drogi na której wybudowano stodołę a jest to 

jedna droga dojazdowa do działek przy tej drodze.  Wójt odpowiedział sprawa została 

skierowana do sądu , odbyła się pierwsza rozprawa . Przesunięto jej termin rozpatrzenia gdyż 

będą przesłuchiwani świadkowie tej sprawy. 

• Pismo z dnia 30.11.2017 r. Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa dot. programu 

Mieszkanie Plus. 

• Pismo z dnia 27.11.2017 r. Wicemarszałka Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej S. Tyszki 

dot. zmiany w Kodeksie wyborczym. 

Radni nie wnieśli więcej pytań. 

 

XVII. Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr XXXV/220/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
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2. Uchwała Nr XXXV/221/17 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

2017. 

3. Uchwała Nr XXXV/222/17 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Lasowice Wielkie na 

2018 rok  jako części strategii rozwiązywania problemów społecznych 

Gminy Lasowice Wielkie. 

4. Uchwała Nr XXXV/223/17 w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

5. Uchwała Nr XXXV/224/17 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 

rok 2018. 

6. Uchwała Nr XXXV/225/17 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 

Lasowice Wielkie Nr XVIII/95/16 z dnia 08 czerwca 2016 r. w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na realizację inwestycji. 

Przewodniczący Rady złożył wszystkim zebranym na sali serdeczne życzenia z okazji 

zbliżających się świąt Bożego Narodzenia oraz Nowego Roku . Do życzeń dołączył się 

również Wójt Gminy. 

Na tym posiedzenie sesji zakończono. Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia sesji. Sesja 

odbyła się w godzinach od 14:00 do 16:35  . 

 

 

 

                   Protokołowała                                           Przewodniczący           

                                                                                        Rady Gminy 

                     Edyta Barcz                                            Rajmund Kinder  

                       Inspektor                                                          

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


